
Protokół Nr XII/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 30 listopada 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. XII/160/2011 w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2012 roku.
2. XII/161/2011 w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku od środków
                             transportowych na rok 2012, obowiązujących na terenie miasta Racibórz.
3. XII/162/2011 w sprawie ustalenia wzoru formularzy w zakresie podatku rolnego i leśnego.
4. XII/163/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
5. XII/164/2011 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 
                             za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla
                             miasta Racibórz.
6. XII/165/2011 w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat
                             ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania
                             odpadów komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników
                             bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.
7. XII/166/2011 w sprawie ustalenia cennika usług za składowanie lub odzysk odpadów 
                             w Miejskich Składowiskach Odpadów w Raciborzu.
8. XII/167/2011 w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych przez
                             Miejskie Składowiska Odpadów w Raciborzu.
9. XII/168/2011 w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
                             dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Brzezie,
                             Markowice, Płonia, Śródmieście w Raciborzu.
10. XII/169/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.
11. XII/170/2011 w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
                             obejmujących obszar obwodnicy miasta Raciborza (drogi Opawa – Opole).
12. XII/171/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.
13. XII/172/2011 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                             terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.
14. XII/173/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.
15. XII/174/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.
16. XII/175/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.
17. XII/176/2011 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla
                             terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś
                             w Raciborzu.
18. XII/177/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.
19. XII/178/2011 w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów
                             zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół 
                             w Raciborzu.
20. XII/179/2011 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Raciborskiemu.
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21. XII/180/2011 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
                             prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy 
                             ul. Pod Widokiem.
22. XII/181/2011 w sprawie zmiany uchwały nr IX/123/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                             24 sierpnia 2011 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka 
                             w Żłobku w Raciborzu.
23. XII/182/2011 w sprawie zmiany uchwały Nr VII/88/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                             25 maja 2011 r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola,
                             dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz.  
24. XII/183/2011 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
                             Problemów Alkoholowych na rok 2012.
25. XII/184/2011 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami
                             pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
                             publicznego na 2012 rok.
26. XII/185/2011 w sprawie przyjęcia od Powiatu Raciborskiego zadań w zakresie
                             prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej.
27. XII/186/2011 w sprawie zatwierdzania Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
28. XII/187/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
29. XII/188/2011 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
                             Społecznej w Raciborzu.
30. XII/189/2011 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                             w Raciborzu.

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
− Naczelnik Wydziału Dróg Miejskich Urszula Sobocińska
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
− Naczelnik Wydziału Lokalowego Barbara Krzos - Kulasza
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Naczelnik Wydziału Spraw

Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Marta Topór 
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 Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 19, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 2, dodatkowych 
następujących punktów i projektów uchwał:
− wnioski Prezydenta Miasta – zał. Nr 3:

1. Uchwała w sprawie przyjęcia od Powiatu Raciborskiego zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej.

2. Uchwała w sprawie zatwierdzania Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
3. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Raciborzu.
2. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu.
Dodatkowo przekazał, że Prezydent Miasta Mirosław Lenk skierował do radnych również dwie 
autopoprawki:

1) do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 r.,
2) do materiału Opłaty adiacenckie.

Rada przy 20 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższe wnioski o uzupełnienie porządku obrad.
− Radny Dawid Wacławczyk zapytał czy Prezydent Miasta zgodnie z zapowiedziami wycofuje 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu na 
oddanie w użyczenie nieruchomości znajdującej się w trwałym zarządzie.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że do niego nie wpłynął taki wniosek.

Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie Protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Opłaty adiacenckie.
5. Założenia do projektu budżetu miasta na 2012 r. 
6. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2012 roku.
7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku od środków 

transportowych na rok 2012, obowiązujących na terenie miasta Racibórz.
8. Uchwała w sprawie ustalenia wzoru formularzy w zakresie podatku rolnego i leśnego.
9. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.
10. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla miasta Racibórz.
11. Uchwała w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz za 
usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

12. Uchwała w sprawie ustalenia cennika usług za składowanie lub odzysk odpadów w Miejskich 
Składowiskach Odpadów w Raciborzu.

13. Uchwała w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych przez Miejskie 
Składowiska Odpadów w Raciborzu.
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14. Uchwały w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych w Raciborzu (11 uchwał).
1) Brzezie, Markowice, Płonia, Śródmieście
2) Brzezie
3) obszar obwodnicy miasta Raciborza (drogi Opawa – Opole)
4) Markowice 
5) Miedonia
6) Ocice
7) Ostróg
8) Płonia
9) Proszowiec - Stara Wieś
10) Śródmieście
11) Studzienna i Sudół.

15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Raciborskiemu.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pod Widokiem.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu na oddanie w 

użyczenie nieruchomości znajdującej się w trwałym zarządzie.
18. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr IX/123/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 24 sierpnia 

2011 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku w Raciborzu.
19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VII/88/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 maja 2011 

r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, dla których organem 
prowadzącym jest Miasto Racibórz.  

20. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2012.

21. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2012 
rok.

22. Uchwała w sprawie przyjęcia od Powiatu Raciborskiego zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej.

23. Uchwała w sprawie zatwierdzania Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.
24. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
25. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Raciborzu.
26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
27. Interpelacje , zapytania i wnioski.
28. Zakończenie sesji.

Ad 2. Przyjęcie Protokołu z XI sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 20 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr XI/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 26 października 2011 r. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami  – 
zał. Nr 5 do protokołu.
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Ad 4. Opłaty adiacenckie.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP uznała podejmowanie aktualnie 
uchwały o stawkach procentowych opłat  adiacenckich za nieuzasadnione. W związku z 
powyższym Komisja wnioskuje do Rady Miasta Racibórz o nieustalanie na obszarze miasta 
Racibórz opłat adiacenckich.       

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że podczas dyskusji na Komisji RGBiF pojawiły się 
głosy radnych zmierzające do tego aby Gmina Racibórz ustaliła stawki opłaty adiacenckich na 
terenie naszego miasta. Z przedłożonego radnym materiału wynikało jednak, że brak jest 
podstaw do tego aby wszcząć takie działania, w związku z tym Prezydent Miasta Mirosław 
Lenk poprosił komisję aby nie opiniować tego dokumentu, a podjęcie decyzji  przenieść na 
termin późniejszy, kiedy temat ponownie wróci się do Rady Miasta. Komisja  przychyliła się do 
prośby prezydenta i opracowania na temat opłat adiacenckich nie opiniowała.       

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że Prezydenta Miasta przedłożył w dniu dzisiejszym w 
formie autopoprawki nowe wnioski końcowe do przedmiotowego materiału – zał. Nr 6.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dyskusja przeprowadzona na komisjach 
uzupełniła naszą wiedzę w tym temacie. Wskazał, że problem jest trudny. Praktyką w tym 
zakresie jest taka, że wiele miast nie wprowadziła tych opłat. Dodał, że nowa propozycja 
wniosków końcowych złagodziła ich treść, gdyż bardziej należy podkreślić problemy z 
ustaleniem tych opłat niż ich brak. Dodał, że do końca I kwartału 2012 r. przygotuje jednak 
projekt uchwały w zakresie wprowadzenia w mieście tych opłat gdyż to Rada powinna o tym 
zdecydować. 

− Radny Robert Myśliwy uznał, że te nowe wnioski końcowe zaprzeczają myśli przewodniej 
całego materiału. Kluczowy wydaje się argument, że wprowadzenie takiej opłaty w mieście 
pogorszy ofertę miasta, gdyż gminy ościenne takich opłat nie będą miały. Poprosił więc o 
przedstawienie jasnego stanowiska urzędu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie sprzeczności gdyż urząd miasta nie zmienił 
swojego stanowiska, nadal uważa się, że koszty tego przedsięwzięcia przewyższą spodziewane 
dochody. Wskazał, że decyzja w tym względzie przysługuje Radzie, która wyraża swoje zdanie 
głosując uchwałę, dlatego też taki projekt uchwały zostanie przygotowany. Uznał, że 
głosowanie wniosku w tej kwestii nie zamyka tej sprawy.

− Radny Robert Myśliwy uznał, że temat zaistniał gdyż obowiązek taki nakłada ustawa. Spór 
dotyczy zaś tego czy gmina może czy musi wprowadzić takie opłaty. Z materiału wynika, że 
raczej możemy, natomiast nowe wnioski końcowe same sobie zaprzeczają. Wskazał, że temat 
ten powinien być uwzględniony w polityce promocyjnej miasta, poprzez stworzenia 
atrakcyjnego wizerunku miasta dla przedsiębiorców.    

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie może przygotować projektu negatywnej 
uchwały, t.j. o nie wprowadzaniu opłaty adiacenckiej. Dodał, że nadzór prawny takie uchwały 
zawsze uchyla.    

− Radny Artur Jarosz uznał, że Rada ma już wyrobione stanowisko i kierując się tą myślą Rada 
odrzuci uchwałę, którą Prezydent Miasta jest zobowiązany przedłożyć. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że ten głos w dyskusji we właściwy sposób 
podsumowuje i zamyka powyższy punkt obrad. Przedmiotowe opracowanie stanowi zał. Nr 7 
do protokołu.
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Ad 5. Założenia do projektu budżetu miasta na 2012 r. 
 
− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP przyjęła przedmiotowy materiał bez 

uwag.
− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zapoznała się z przedmiotowym 

materiałem i proponuje przedłożyć go pod obrady sesji Rady.
− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie zajmowała się 

przedmiotowym dokumentem.
− Radny Robert Myśliwy odniósł się do dwóch kwestii. Za nieuzasadnione uznał budowę 

kosztownej przystani dla większych obiektów pływających, tym bardziej, że zaplanowano I etap 
budowy aquaparku za pożyczone środki. Po drugie nie bez znaczenia są zapisy o podwyższeniu 
podatków, którym radni opozycji są przeciwni.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że przystań na Odrze jest elementem 
zagospodarowania bulwarów nadodrzańskich i rzeczywiście nie jest to przystań kajakowa. 
Przystanie kajakowe (slipy) będą budowane odrębnie z wykorzystaniem środków pomocowych. 
Wskazał, że na bulwarach obok przystani ma pojawić się jeszcze scena. Następnie przekazał, że 
warto aby radni zapoznali się z całą dokumentacją bulwarów. Dodał, że warunkiem realizacji 
tego projektu jest pozyskanie środków unijnych, beż tych środków gmina sama nie będzie tego 
realizować. Wskazał, że aby starać się o te środki trzeba było takie założenie złożyć do budżetu. 
Dodał, że projekt przystani został uzgodniony z RZGW. Odnośnie aquaparku przekazał, że 
będzie on budowany z własnych środków ze wspomaganiem się kredytem, podobnie jak się to 
dzieje z innymi dużymi miejskimi inwestycjami. Dodał, że nie rezygnuje się ze wsparcia 
Ministerstwa Sportu ale jest one trudne do uzyskania.  Liczy też na pomoc Polskiego Związku 
Pływackiego i Marszałka, który prowadzi ZSOMS. Dodał, że miasto jest wstanie udźwignąć 
tego typu inwestycję. 

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy w przypadku nie uzyskania 85% dofinansowania na 
przystań przy bulwarach to przewidziane środki zostaną wykorzystane na przystań kajakowa.  

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że przystanie kajakowe mają być realizowane 
niezależnie od tego projektu.

− Radny Robert Myśliwy zapytał, że jeżeli nie dla kajaków do dla jakich jednostek ma być ta 
przystań.  Dodatkowo zapytał czy nie najlepsze wyniki okolicznych aquaparków nie odstraszają. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że uznano, że w naszym mieście powinno się 
zadbać o jakość życia, a aquapark jest takim właśnie elementem jakości życia. Uznał, że obiekt 
ten ma szanse na lepsze wyniki niż okoliczne baseny. Dodał, że wiele aquaparków się bilansuje. 
Następnie wracając do przystani uznał, że w porównaniu do projektu budowy kanału Odra – 
Dunaj to wizja tej przystani jest małą pestką. 

− Radny Ryszard Frączek uznał, że temat aquaparku to chwyt marketingowy. Złożył więc wniosek 
aby Prezydent Miasta przygotował analizę opłacalności projektu inwestycyjnego. Wskazał, że 
wydatek 26 mln zł. zbiega się z kryzysem finansów i ciągle słabnącym złotym. Dodał, że dzisiaj 
budowa aquaparku to błędny pomysł i ktoś kiedyś będzie musiał wziąć za to odpowiedzialność. 
Zwrócił uwagę na obecne zapisy wskazujące na wydatkowanie jeszcze w tym roku 10,5 mln zł., 
w 2012 r. 12 mln zł. Uznał więc, że bez analizy opłacalności projektu jest on fikcją. Dodał, że 
analiza ta pozwoli ocenić czy ośrodek ten będzie przynosił stratę czy korzyści.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że dyskusja toczy się wokół założeń do budżetu a nie 
wokół uchwały w sprawie zmiany budżetu więc wniosek ten należy złożyć w innym momencie.

− Radny Dawid Wacławczyk uznał, że gdy za coś płaci Unia Europejska to nie znaczy, że można 
wybudować statek kosmiczny bez silnika. Odnosząc się następnie do planów budowy sceny na 
bulwarach  wskazał na mało wykorzystaną scenę w Parku im. Miasta Roth. Dodatkowo 
wskazał, że na zamku też ma być scena. Zapytał więc po co dwie sceny obok siebie. W zakresie 
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przystani  przekazał, że jednostkom wystarczyłaby pływająca przystań, których wiele na Odrze. 
Uznał więc, że ten wydatek wydaje się być nieuzasadniony.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk jeszcze raz zachęcił radnych do zapoznania się z projektem 
bulwarów.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że nie należy odwracać się od Odry i to w sytuacji gdy 
jest duża szansa na pozyskanie tych środków. Dodatkowo wskazał, że nie koliduje to wcale z 
budowa przystani kajakowych. Uznał, że Odrę należy uatrakcyjnić turystycznie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że Odra to rzeka integracji i oś współpracy dla wielu 
miast.

− Radny Dawid Wacławczyk przekazał, że to, że jest przeciwnikiem tej inwestycji nie czyni z 
niego przeciwnika Odry. Zgadza się z tym, że Odra jest ważna dla miasta, niemniej uznał, że na 
potrzeby miasta taka przystań będzie za duża. Dobrze też aby radni mogli zapoznać się z tym 
projektem.

− Radny Ryszard Frączek uznał, że budowa aquaparku bez wykonania analizy opłacalności może 
skończyć się jak plany z budową acapulco.  Uznał, że nie można iść tą drogą, a Prezydent 
Miasta powinien wycofać to założenie. Dodał, że budowa dzisiaj aquaparku jest dołowaniem 
miasta.

− Radny Ryszard Wolny przekazał, że aquapark jest potrzebny mieszkańcom naszego miasta, 
którzy teraz muszą wyjeżdżać do innych miast. Uznał, że będzie to przede wszystkim miejsce 
odpoczynku, a nie tylko obiekt sportowy.

− Radny Robert Myśliwy odnosząc się do planów budowy przystani poprosił aby takie znaczące 
pozycje w budżecie były prezentowane na komisjach w formie projektu.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że radni do tej pory nie zwracali się z taka prośbą.
− Radny Ryszard Frączek przekazał, że najpierw należy wykonać analizę opłacalności a dopiero 

później podejmować decyzję.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie  powyższy materiał.
Rada przy 22 głosujących radnych, 16 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
„Założenia do projektu budżetu miasta na 2012 r.” stanowiące zał. Nr 8 do protokołu. 

Ad 6. Uchwała w sprawie stawek podatku od nieruchomości w 2012 roku.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XII/160/2011 stanowi zał. Nr 9  do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatkowych w podatku od środków  
          transportowych na rok 2012, obowiązujących na terenie miasta Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XII/161/2011 stanowi zał. Nr 10  do protokołu.
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Ad 8. Uchwała w sprawie ustalenia wzoru formularzy w zakresie podatku rolnego i leśnego.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/162/2011 stanowi zał. Nr 11  do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 rok.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką – zał. Nr 12 i 13.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawką. 
Uchwała Nr XII/163/2011 stanowi zał. Nr 14  do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 
            za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla miasta
            Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/164/2011 stanowi zał. Nr 15  do protokołu.

Ad 11. Uchwała w sprawie ustalenia na terenie Miasta Racibórz górnych stawek opłat
            ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów
            komunalnych oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych 
            i transportu nieczystości ciekłych.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się  przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XII/165/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 12. Uchwała w sprawie ustalenia cennika usług za składowanie lub odzysk odpadów 
            w Miejskich Składowiskach Odpadów w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 1 przeciw i 4 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XII/166/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.
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Ad 13. Uchwała w sprawie cennika usług za przyjęcie odpadów biodegradowalnych przez
            Miejskie Składowiska Odpadów w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 21 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się  przyjęła 
powyższą uchwałę.  Uchwała Nr XII/167/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 14. Uchwały w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego
            dla terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych w Raciborzu (11 uchwał).

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała wszystkie 
11 projektów uchwał.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie wszystkie 
11 projektów uchwał.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zgodnie z wymogami tego typu uchwały były 
poddane konsultacjom społecznym. Uwag nie zgłoszono ale w związku z tą procedurą w formie 
autopoprawki w uzasadnieniu do każdego projektu uchwały zostanie dopisana o tym informacja. 
Następnie przekazał, że w kilku uchwałach również w formie autopoprawek zostaną 
sprostowane oczywiste pomyłki redakcyjne, które zostaną przedstawione przez firmę 
projektową.

1) Uchwała w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Brzezie, Markowice, Płonia, 
Śródmieście w Raciborzu.

− Przedstawiciel firny PA “NOVA“ przekazał, że chodzi o oczywiste pomyłki redakcyjne, które 
zostały wyłapane już po przesłaniu projektów radnym. W przypadku pierwszej uchwały 
poprawka dotyczy § 13 gdzie wykreśla się oznaczenie terenu: „DZ/2MNU” .

− Radny Dawid Wacławczyk zapytał o protest jaki wnieśli mieszkańcy bloków przy ul. 
Ogrodowej i o działanie urzędu miasta w tym zakresie.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że odpowiedź zostanie udzielona w momencie 
procedowania konkretnie nad tym projektem uchwały. Następnie przekazał, że przypadku 
każdej z 11 uchwał Rada w pierwszej kolejności powinna zdecydować o treści zał. Nr 2 – 
rozstrzygnięciu Rady Miasta Racibórz o sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag 
wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu projektu zmiany planu oraz o zał. Nr 3 – 
rozstrzygnięciu Rady Miasta Racibórz dotyczącym sposobu realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania w ramach zmiany planu, a dopiero na koniec głosować treść całej uchwały. 
Następnie przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o sposobie 
rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego wglądu 
projektu zmiany planu, który nie zawierał żadnych uwag oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie 
Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury 
technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania w ramach 
zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 
oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez radnych żadnych wniosków i uwag poddał 
załączniki i uchwałę pod głosowanie. 
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Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 nie zawierającego żadnych zgłoszonych uwag.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek. 
Uchwała Nr XII/168/2011 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

2) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Brzezie w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując zawartą w załączniku jedną uwagę i rozstrzygnięcie 
Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu 
realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy 
oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają 
uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez 
radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła całą powyższą uchwałę z 
uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/169/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

3) Uchwała w sprawie zmiany miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
obejmujących obszar obwodnicy miasta Raciborza (drogi Opawa – Opole).

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, który nie zawierał żadnych uwag oraz treść zał. Nr 3 
rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do 
odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez radnych żadnych 
wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 nie zawierającego żadnych zgłoszonych uwag.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/170/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.
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4) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Markowice w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując zawartą w załączniku jedną uwagę i rozstrzygnięcie 
Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu 
realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy 
oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają 
uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez 
radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/171/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.

5) Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Miedonia w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując zawartą w załączniku jedną uwagę i rozstrzygnięcie 
Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu 
realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy 
oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają 
uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez 
radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/172/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

6) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ocice w Raciborzu.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przedstawił treść autopoprawki redakcyjnej dotyczącej § 12 
gdzie zamiast „ , GZ/2MN ” ma być „÷GZ/3MN :”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, który nie zawierał żadnych uwag oraz treść zał. Nr 3 
rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
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finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do 
odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez radnych żadnych 
wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 22 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 nie zawierającego żadnych zgłoszonych uwag.
Następnie Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 21 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek. 
Uchwała Nr XII/173/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

7) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Ostróg w Raciborzu.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przedstawił treść autopoprawki redakcyjnej dotyczącej § 22 
gdzie zamiast „określono w § 18 ” ma być „ określono w § 17 ”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując po kolei wszystkie zawarte w załączniku uwagi i 
rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz 
dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do 
zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie 
zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na 
nie zgłoszenie przez radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod 
głosowanie.

Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 6 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z przedstawionymi rozstrzygnięciami Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 3 przeciw i 3 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek. 
Uchwała Nr XII/174/2011 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

8) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Płonia w Raciborzu.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przedstawił treść autopoprawki redakcyjnej dotyczącej § 16 
gdzie zamiast „÷JZ/2PU” ma być „ , JZ/3PU” oraz na rysunku planu - Załącznik nr 1.7 należy 
zmienić oznaczenie terenu „JZ/4PU” na „JZ/3PU” .

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując zawartą w załączniku jedną uwagę i rozstrzygnięcie 
Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu 
realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy 
oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają 
uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez 
radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

12



Rada przy 21 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z rozstrzygnięciem Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek. 
Uchwała Nr XII/175/2011 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.

9) Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenów zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Proszowiec - Stara Wieś w Raciborzu.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przedstawił treść autopoprawki redakcyjnej dotyczącej 
rysunku planu - Załącznik nr 1.4 gdzie należy zmienić oznaczenie terenu „FZ/2MNU” na 
„FZ/1MNU”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, który nie zawierał żadnych uwag oraz treść zał. Nr 3 
rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do 
odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez radnych żadnych 
wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie.

Rada przy 17 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 nie zawierającego żadnych zgłoszonych uwag.
Następnie Rada przy 20 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 18 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek. 
Uchwała Nr XII/176/2011 stanowi zał. Nr 27 do protokołu.

10) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostce strukturalnej Śródmieście w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że zmiana planu o którą pytał wcześniej radny Dawid 
Wacławczyk dotyczy terenu SM „Nowoczesna” obecnie zajmowanego pod parkingi. Dodał, że 
zmiany zapisu planu dokonuje się jedynie w celu podwyższenia wartości nieruchomości.  

− Radny Roman Wałach zapytał o wskaźnik miejsc parkingowych w zależności od powierzchni 
użytkowej budynków.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przekazał, że nie ma obecnie norm, które jednoznacznie 
definiowałyby zapotrzebowanie na miejsca parkingowe. Przy wyznaczaniu tych wskaźników 
firma posiłkuje się po pierwsze przeglądem pozwoleń na budowę, dalej wytycznymi, które mają 
poszczególne instytucje i firmy. Ponadto istnieją wskaźniki akceptowane i brane do tego typu 
opracowań, które jednak nie są spisane w formie normy czy rozporządzenia. Taki uśredniony 
wskaźnik z tych trzech elementów bierze się do opracowania. Dodał, że rzeczywiście może on 
być różny w zależności również od lokalizacji, nasycenia funkcja i planowana funkcja dla tego 
terenu.      

− Radny Roman Wałach wskazał na nie korelujące ze sobą rozwiązania zastosowane w 
śródmieściu i dzielnicach ościennych.  
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− Przedstawiciel firmy PA NOVA przekazał, że na pierwszy rzut oka może tak się wydawać 
natomiast skala przedsięwzięć, które są w śródmieściu będzie determinowała dużo większe 
zapotrzebowanie na miejsca parkingowe.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, odczytując po kolei wszystkie zawarte w załączniku uwagi i 
rozstrzygnięcia Prezydenta Miasta oraz treść zał. Nr 3 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz 
dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do 
zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania w ramach zmiany planu. Następnie 
zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na 
nie zgłoszenie przez radnych żadnych wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod 
głosowanie. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 zgodnie z przedstawionymi rozstrzygnięciami Prezydenta Miasta w tym zakresie.
Następnie Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 18 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/177/2011 stanowi zał. Nr 28 do protokołu.

11) Uchwała w sprawie zmiany planów zagospodarowania przestrzennego dla terenów 
zlokalizowanych w jednostkach strukturalnych Studzienna i Sudół. 

− Radny Roman Wałach przekazał, że w studium występowały parametry dotyczące procentu 
terenów zabudowy i procentu terenów biologicznie czynnego w proporcji  50/50. 

− Przedstawiciel firmy PA NOVA przekazał, że w studium parametr wysokości i parametr 
powierzchni biologicznie czynnej dotyczący terenu celowo zapisano tak aby później można było 
tym parametrem swobodnie operować. 

− Radny Roman Wałach zapytał czy analizie podlega wpływ tego parametru na zabudowane już 
działki.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przekazał, że te zmieniane jednostki były poddane takiej 
analizie. Z przeprowadzonej analizy wynika, że nie ma zagrożenia dla działek już 
zabudowanych, ani dla działek zmienianych w planie i pozostaje jeszcze rezerwa. 

− Radny Roman Wałach zapytał czy istnieje potrzeba technicznie dobrego załatwienia tego 
problemu na przyszłość. 

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przekazał, że Rada każdorazowo uchwalając plan miejscowy 
powinna pytać projektanta realizującego to zadanie czy taką analizę wykonał wstecz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że miasto nie narzuca żadnych swoich rozwiązań ale 
realizowane są wnioski zgłoszone przez właścicieli poszczególnych terenów. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie ma dzisiaj żadnego prawdopodobieństwa 
wyczerpania tego parametru.

− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przekazał, że przyjmując poszczególne wnioski musiano 
przeprowadzić kwerendę obecnie funkcjonujących planów. Obecnie zagrożenie nie ma ale 
zawsze można też później poprawić ten parametr w studium.

− Radny Roman Wałach zapytał na jakim poziomie wyczerpania jest obecnie ten parametr. 
− Przedstawiciel firmy PA „NOVA” przekazał, że w tej chwili nie jest wstanie tego podać ale jest 

to do ustalenia. 
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar przedstawił treść Zał. Nr 2 rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz o 
sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag wniesionych do wyłożonego do publicznego 
wglądu projektu zmiany planu, który nie zawierał żadnych uwag oraz treść zał. Nr 3 
rozstrzygnięcie Rady Miasta Racibórz dotyczące sposobu realizacji inwestycji z zakresu 
infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz zasadach ich 
finansowania w ramach zmiany planu. Następnie zapytał czy radni mają uwagi lub wnioski do 
odczytanego zał. Nr 2 oraz zał. Nr 3. Z uwagi na nie zgłoszenie przez radnych żadnych 
wniosków i uwag poddał załączniki i uchwałę pod głosowanie. 

Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
treść zał. 2 nie zawierającego żadnych zgłoszonych uwag.
Następnie Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła treść zał. 3 zgodnie z przedstawionym rozstrzygnięciem w tym zakresie.
Na koniec Rada przy 19 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się 
przyjęła całą powyższą uchwałę z uwzględnieniem zgłoszonej autopoprawki uzasadnienia. 
Uchwała Nr XII/178/2011 stanowi zał. Nr 29 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Raciborskiemu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/179/2011 stanowi zał. Nr 30  do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ul. Pod Widokiem.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie powyższą uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/180/2011 stanowi zał. Nr 31 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Raciborzu 
            na oddanie w użyczenie nieruchomości znajdującej się w trwałym zarządzie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że z uwagi na trwające jeszcze rozmowy ze 
Starostą Raciborskim składa wniosek o zdjęcie projektu przedmiotowej uchwały z porządku 
obrad. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie powyższy wniosek.
Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższy wniosek.
Projekt powyższej uchwały stanowi zał. Nr 32 do protokołu.
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Ad 18. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr IX/123/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            24 sierpnia 2011 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/181/2011 stanowi zał. Nr 32 do protokołu.

Ad 19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr VII/88/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            25 maja 2011 r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola, 
            dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz.
− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisji OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 

projekt przedmiotowej uchwały. 
− Radny Roman Wałach odnosząc się do informacji z komisji o czasie otwarcia przedszkoli 

wskazał, że nie pokrywa się to z informacjami dostępnymi w internecie.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dodatkowo informacja ta zostanie zamieszczona 

również w informatorze.   
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.
Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/182/2011 stanowi zał. Nr 33 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
            Problemów Alkoholowych na rok 2012.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisji OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały, zwracając jednocześnie uwagę na potrzebę poprawy błędu na 
stronie 3 programu, gdzie zamiast 2012 wpisano 2011.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę wraz z uwzględnieniem zgłoszonej poprawki .

Rada przy 19 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/183/2011 stanowi zał. Nr 34 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z organizacjami
            pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego
            na 2012 rok.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Piotr Dominiak uznał, że program dopuszcza utworzenie funduszu wkładu własnego. 
Pozostaje jedynie kwestie znalezienia odpowiednich środków w budżecie. Nierozwiązana 
pozostaje jednak kwestia użyczania lokali na siedziby stowarzyszeń pozarządowych. Dodał, że 
jest stowarzyszenie, któremu odmówiono lokalu. Zaapelował więc o podjęcie dyskusji w tym 
temacie. 
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar zapytał czy organizacje płacą czynsz za te lokale.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że organizacje społeczno – polityczne płacą czynsz 

za lokale użytkowe, organizacje pozarządowe  generalnie otrzymują lokale w użyczenie i płacą 
jedynie za media. W zakresie odmowy przyznania lokalu przekazał, że chodziło o lokal 
przeznaczony pod działalność gospodarczą. Organizacja powinna więc wskazać inny wolny 
lokal.

− Radny Artur Jarosz uznał, że nie powinno być się adwokatem we własnej sprawie, a takie 
wrażenie z tego apelu odnosi. 

− Radny Dawid Wacławczyk zapytał w jakim momencie można powiedzieć, że na dany lokal nie 
ma popytu i organizacja może starać się o niego oraz czy jest wykaz takich lokali.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, ze reguluje to uchwała, której realizatorem jest 
Wydział Lokalowy. Wykaz taki jest dostępny w wydziale i na BIP-ie. Dodał, że nie chodzi w 
tym momencie o lokale mieszczące się w instytucjach kulturalnych.

− Radny Robert Myśliwy zapytał czy możliwe jest ulokowanie w domu kultury organizacji 
społeczno – politycznej.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nie powinno być tam takich organizacji. 
Niemniej wskazał, że są pewne zaszłości i dyrektor otrzyma wytyczne celem uregulowania tych 
kwestii.  

− Radny Dawid Wacławczyk podając przykład TMZR, zapytał gdzie jest granica między 
organizacją społeczną a organizacją społeczno – polityczną.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że to organizacja społeczno – polityczna, która jednak płaci 
czynsz. Dodał, że jego zdaniem każda organizacja oprócz harcerzy powinna taki czynsz płacić. 
Następnie z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie powyższą uchwałę. 

Rada przy 17 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/184/2011 stanowi zał. Nr 35  do protokołu.       

Ad 22. Uchwała w sprawie przyjęcia od Powiatu Raciborskiego zadań w zakresie
            prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. Niemniej komisja prosi o podanie kosztów, które ponosiło 
miasto i powiat.

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że do tej poru starostwo w nikły sposób dokładało się do 
biblioteki. Z działań kontrolnych Komisji Rewizyjnej wynika, że w bibliotece są 
niewykorzystane pomieszczenia, które jednak wymagają remontu. Uznał, że powinno 
spróbować się porozumieć z powiatem aby przynajmniej dokładali się do remontów.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk, przekazał, że z poczynionych wyliczeń wynika, że powiat 
pokrywał ¼ kosztów. Dodał, że na problem dalszego remontu zwróci uwagę Staroście.    

− Radny Robert Myśliwy przekazał, że z rozmów z Panią Dyrektor wynikało, że zależy jej także 
na scaleniu zbiorów.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że polityka Pani Dyrektor jest słuszna, niemniej aby 
przenieść zbiory trzeba wykonać remont na co w tej chwili nie ma środków.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar uznał, że ta relacja miasta i powiatu wydaje się właściwa, gdyż jego 
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zdaniem z biblioteki w większości korzystają mieszkańcy miasta. Za ważną uznał również 
sprawę remontów. 

− Radny Robert Myśliwy wskazał jednak na całą rzesze studentów i licealistów z okolicznych 
miejscowości.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie powyższą uchwałę.

Rada przy 20 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.  
Uchwała Nr XII/185/2011 stanowi zał. Nr 36  do protokołu.

Ad 23. Uchwała w sprawie zatwierdzania Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Raciborzu.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że otrzymał w dniu dzisiejszym informację od firmy do tej 
pory zarządzającej parkingami, w której zwracają uwagę na zatrudnienie osób 
niepełnosprawnych oraz zadeklarowali wpływy do budżetu miasta na poziomie 2008 r. to jest 
zwiększenie wpłaty do miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że osoby tam zatrudnione w większości mają umowy 
tymczasowe. Dodał, że miasto planuje utrzymać taki system zatrudnienia. Wskazał, że 
propozycja zejścia z zysku pokazuje, że jest to działalność intratna. Ważne jest więc aby tym 
razem dopilnować OSiR przy realizacji tego zadania.

− Radny Michał Fita zapytał o ostatnie wpływy do budżetu miasta z tego tytułu.
− Radny Henryk Mainusz przekazał, że firma podaje, że jest to kwota 176 tys. zł.
− Radny Michał Fita przekazał, że zastanawia go jaka jest proporcja pomiędzy zyskiem z tej 

działalności a utrata zysków z uwagi na wolne lokale użytkowe. Uznał, że być może strefa ta 
ma na to wpływ. Zapytał też czy przekazanie strefy do OSiR-u jest sygnałem likwidacji tej 
strefy, zamieniając ją w strefę czasowego parkowania. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że te kwestie wcale się nie łączą a intencją tej 
uchwały jest poprawa sytuacji ośrodka. Dodał, że liczy w tym zakresie na zyski dla ośrodka. 
Uznał, że nie można też wiązać tego z likwidacja strefy płatnego parkowania. Dodał, że w 
pierwszej strefie parkowanie nie ma wpływu na wolne lokale.

− Dawid Wacławczyk wskazał zapisy aktualizacji studium komunikacyjnego.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że strefa czasowego parkowania to odrębna 

kwestia, która zaczyna się sprawdzać. Nie wyklucza więc włączania do tej strefy kolejnych ulic. 
Wskazał jednak, że kontrola tej strefy jest dość kosztowna.

− Radny Dawid Wacławczyk uznał, że przekazanie strefy płatnego parkowania do ośrodka to nic 
innego jak związanie sobie rąk. Zwrócił się też z prośbą aby ta strefa w ośrodku była osobno 
księgowana, po to by za rok uzyskać podobna informację jak ta z firmy, która do tej pory 
zarządzała parkingami.   

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie powyższą uchwałę. 

Rada przy 20 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/186/2011 stanowi zał. Nr 37  do protokołu.
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Ad 24. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/187/2011 stanowi zał. Nr 38 do protokołu.

Ad 25. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy
            Społecznej w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
powyższą uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/188/2011 stanowi zał. Nr 39 do protokołu.

Ad 26. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
            w Raciborzu.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie  powyższą uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XII/189/2011 stanowi zał. Nr 40 do protokołu.

Ad 27. Interpelacje , zapytania i wnioski.

− Radny Stanisław Borowik przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie potrzeby zamontowania siatki ochronnej oddzielającej boiska sportowe na Orliku 

w G1,
2) w sprawie utrudnień stwarzanych mieszkańcom budynku przy ul. Batorego 12 w związku ze 

źle usytuowanym znakiem zakazu parkowania.
− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie nie wyłączania odpowiedzialności miasta za to co będzie się działo z mającym 
powstać grodem, w kontekście wybrania odpowiedniego dla niego miejsca tak aby był on 
konkurencyjny turystycznie oraz w kwestii włączenia do dyskusji radnych,

2) w sprawie uschniętych krzewów w powstającym zaczarowany ogrodzie w Arboretum,
3) w sprawie potrzeby wykonania w przyszłym roku na nadodrzańskich bulwarach 

piknikowych trawników oraz wiat dla rowerzystów i kajakarzy,
4) w sprawie poprawy estetyki Rynku, a mianowicie usunięcia starych nieczynnych neonów, 

określenia wysokości montowania świecących reklam. Dalej zwrócił uwagę braku 
oświetlenia kolumny Maryjnej, nieestetycznego parkanu przy kościele Św. Jakuba, braku na 
mapie przy MCI spisu ulic i spisu atrakcji turystycznych,

5) w sprawie stanu parkingu na Pl. Drzewnym oraz umożliwienia wjazdu w weekendy 
autokarom turystycznym na Pl. Długosza i Pl. Ofki,

6) w sprawie potrzeby przycięcia przerośniętych krzaków i drzew na ul. Długiej,
7) w sprawie dalszego losu kempingu w Oborze,
8) w sprawie dalszego losu normy środowiskowej ISO 14001,
9) w sprawie wyregulowania świateł na przejściu dla pieszych przy SP4,
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10) w sprawie niepokojących działań MZB w stosunku do wspólnot mieszkaniowych, 
− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie potrzeby zamontowania siatki ochronnej oddzielającej boiska sportowe na Orliku 
w G1,

2) w sprawie ograniczenia do minimum praktyk powierzania obowiązków dotychczasowym 
dyrektorom jednostek oświatowych, a przeprowadzania trybu konkursowego wyboru 
dyrektorów,

3) w sprawie zmian kadrowych w OSiR-e i odciążenia dyrektora stanowiskiem wicedyrektora 
oraz potrzeby bardziej radykalnych zmian i rozpisania konkursu na stanowisko samego 
dyrektora,

4) w sprawie ścieżek rowerowych, wskazał na potrzebę oznakowania końca ścieżki na końcu 
ulicy Odrzańskiej, bądź oznakowania na ul. Reymonta o ścieżce przecinającej drogę,

5) w sprawie powodu braku zgody na przeprowadzenie ścieżki rowerowej pod mostem na ul. 
Rudzkiej i na ul. Rybnickiej,

6) w sprawie ustawienia na ścieżkach pojemników z woreczkami na odchody psów,
7) w sprawie zamontowania barierki na ul. Reymonta na wysokości sklepu Biedronka,
8) w sprawie uwzględnienia w regulaminie strefy płatnego parkowania praw osób 

niepełnosprawnych,
9) w sprawie potrzeby kontroli palenisk w domach jednorodzinnych i praw SM w tym zakresie.

− Radny Roman Wałach przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie dopilnowania skonsultowania kwestii przejazdu kolejowego na DK45,
2) w sprawie zgłoszenia pogwarancyjnego na ul. Henryka Pobożnego gdzie zapadają się 

studzienki radny poprosił o przedstawienie treści protokołów z przeglądów gwarancyjnych,
3) w sprawie procedury przejęcia suchego doku w Studziennej przez Marszałka,
4) w sprawie potrzeby przeprowadzenie ścieżki rowerowej pod mostami na ul. Rudzkiej i na ul. 

Rybnickiej,
5) w sprawie zniesienia ograniczenia jazdy rowerami w Lesie Obora,
6) w sprawie znalezienia w budżecie środków na karty biblioteczne, gdyż obecnie zapisanie się 

do biblioteki miejskiej kosztuje.
− Radny Ryszard Frączek przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie potrzeby wykonania analizy opłacalności i ryzyka projektu inwestycyjnego 
związanego z budowa aquaparku,

2) w sprawie przygotowania projektu uchwały z apelem do parlamentu w sprawie opieki 
przedszkolnej,

3) w sprawie przygotowania zestawienia zadłużeń w stosunku do miasta w zakresie podatku od 
nieruchomości  osób fizycznych (prowadzących działalność gospodarczą) i osób prawnych, 
określenia jak wygląda polityka miasta w stosunku do tych zadłużeń i czy są realne szanse 
ściągnięcia tych zadłużeń,

4) w sprawie przygotowania na komisję oświaty informacji na temat odkładanego obowiązku 
edukacji 6-latków.     

− Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła interpelację w sprawie wykonania przeglądu 
studzienek wody deszczowej, gdyż na wielu ulicach studzienki te są zapadnięte.

− Radny Franciszek Mandrysz  odniósł się do prezentacji przegotowanej przez Górnośląską 
Agencję Promocji Przedsiębiorczości S.A., która odbyła się na Komisji RGBiF. Dodał, że radni 
Komisji RGBiF dali Prezydentowi Miasta rekomendację dla dalszego uskutecznienia 
prezentowanego przedsięwzięcia i zaistnienia GAPP w Raciborzu.

− Radny Andrzej Lepczyński przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie dokończenia remontu RCK w zakresie reszty elewacji i likwidacji zawilgoceń,
2) w sprawie potrzeby wykonania remontu chodnika na ul. Górnej,.

− Radny Henryk Mainusz przedstawił następujące interpelacje i zapytania:
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1) odnosząc się do interpelacji radnego Andrzeja Lepczyńskiego w sprawie remontu chodnika 
na ul. Górnej przekazał, że możliwą przyczyną złego stanu jest odśnieżanie go ciężkim 
sprzętem,

2) zwrócił uwagę na proceder wysypywanie śmieci na prywatnych terenach i obarczania tym 
samym ich właścicieli obowiązkiem ich wywozu, co niemało kosztuje.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poprosił aby radni nie przygotowywali tematów tylko na sesję. 
Wskazał, że wiele tematów można załatwić bezpośrednio w urzędzie. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że urząd jest otwarty dla radnych, następnie 
przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje i zapytania radnych:
− Odnośnie interpelacji radnego Stanisława Borowika:

1) w sprawie potrzeby zamontowania siatki ochronnej oddzielającej boiska sportowe na 
orliku w G1 przekazał, że orlik ten został zaprojektowany zgodnie z wytycznymi 
ministerstwa. Dodał, że odgrodzenie poszczególnych boisk zależy od usytuowania 
bramek. Uznał, że w przypadku dalszych problemów korekty zawsze są możliwe. 
Dodał, że na etapie projektu nie zgłaszano problemów z konsultowaniem. Dodatkowo 
wskazał, że jest to mniejszy orlik dlatego takie a nie inne usytuowanie boisk,

2) w sprawie utrudnień stwarzanych mieszkańcom  budynku przy ul. Batorego 12 w 
związku ze źle usytuowanym znakiem zakazu parkowania przekazał, że SM to sprawdzi 
i gdy będzie taka potrzeba to zaleci przesunięcie tego znaku.

− Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Dawida Wacławczyka:
1) w sprawie grodu raciborskiego przekazał, że miasto weźmie za niego odpowiedzialność. 

Dodał, że OSiR nie był dobrą lokalizacją, co zaś do lasu Obora to nie ma przeszkód aby 
gród tam powstał,

2) w sprawie uschniętych krzewów w powstającym zaczarowany ogrodzie w Arboretum 
przekazał, że to wynik złych nasadzeń, gdyż teren ten  jest nawodniony, jest tam też 
wykopana studnia. Wykonawca dał gwarancje na przyjęcie się tych roślin, póki się nie 
przyjmą to on za nie odpowiada. Dodał, że ogród jest skończony ale jeszcze zamknięty,

3) w sprawie potrzeby wykonania na nadodrzańskich bulwarach piknikowych trawników 
oraz wiat dla rowerzystów i kajakarzy przekazał, że projekt zakłada tam trawniki. 
Dodał, że wiaty dla rowerzystów czy kajakarzy też się pojawią, mimo że nie są wpisane 
do tego projektu,

4) w sprawie poprawy estetyki Rynku przekazał, że nadzór konserwatorski w pierwszej 
strefie sprawuje Wojewódzki Konserwator Zabytków. Wskazał, że stary nieczynny neon 
znajduje się na budynku prywatnym, co do braku oświetlenia Kolumny Maryjnej to 
podejmie interwencję. W sprawie tablicy przy MCI przekazał, że jest to tablica 
użytkowana przez miasto ale wykonana przez firmę prywatną, która żyje z reklam. 
Dodał, że sprawdzi czy można coś w tym zakresie zmienić,

5) w sprawie umożliwienia wjazdu w weekendy autokarom turystycznym na Pl. Długosza 
i Pl. Ofki przekazał, że zastanowi się jak można ten problem rozwiązać,

6) w sprawie potrzeby przycięcia przerośniętych krzaków i drzew na ul. Długiej przekazał, 
że temat przebudowy tej zieleni został już zlecony do przygotowania,

7) w sprawie dalszego losu kempingu w Oborze przekazał, że to co tam jest nie jest 
kempingiem, a jedynie domkami, które są wynajmowane. Dodał, że wpisanie tego w 
projekt unijny nie powiodło się, gdyż wycofał się partner. Pozostaje więc dalsze 
poszukiwanie środków bądź możliwość wydzierżawienia,

8) w sprawie dalszego losu normy środowiskowej ISO 14001 przekazał, że z dyskusji ze 
spotkania wynikało, że podmioty dalej są zainteresowane kontynuowaniem działań 
proekologicznych pod tym systemem, dlatego też podjął decyzję o funkcjonowaniu 
systemu w roku przyszłym,

9) w sprawie wyregulowania świateł na przejściu dla pieszych przy SP4 przekazał, że 
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niewłaściwe użytkowanie nie oznacza od razu złego działania, a inteligentne systemy na 
pewno są ale kosztowne,

10) w sprawie niepokojących działań MZB w stosunku do wspólnot mieszkaniowych 
przekazał, że wspólnoty mieszkaniowe to odrębne podmioty, składające się z 
właścicieli, mają  zarząd i zarządcę. Obecnie miasto nie zawsze ma już większość we 
wspólnotach, a każdy członek wspólnoty ma swoje prawa. Dodał, że generalnie miasto 
głosuje jak większość właścicieli, są jednak sytuacje wyjątkowe, gdy tego typu 
głosowania godzą w interes gminy. Wskazał też, że łączenie zarządu i zarządcy w jednej 
osobie nie jest dobre.  Wyjaśnił również, że Prezydent Miasta nie jest organem 
odwoławczym we wspólnotach mieszkaniowych.  

− Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Roberta Myśliwego:
1) w sprawie potrzeby zamontowania siatki ochronnej oddzielającej boiska sportowe na 

Orliku w G1 przekazał, że odpowiedź została już udzielona,
2) w sprawie przeprowadzania trybu konkursowego wyboru dyrektorów przekazał, że 

zgadza się z tą zasadą, niemniej dodał, że prawo pozwala powierzyć obowiązki 
dotychczasowym dyrektorom po spełnieniu konkretnych przesłanek. W przypadku 
braku uwag do pracy danego dyrektora wielokrotnie już stosowano takie przedłużenie. 
Dodał, że w przypadku skarg i problemów na pewno będą przeprowadzane konkursy. 
Wskazał, że każda decyzja w tym względzie jest dogłębnie analizowana,

3) w sprawie zmian kadrowych w OSiR-e  przekazał, że źle się pracuje pod presją ciągłego 
zwolnienia. Dodał, że zmiany te nie oznaczają luzowania czegoś dyrektorowi, a wręcz 
przeciwnie zamierza się dyrektora dociążyć. Przekazał, że decyzja została już podjęta i 
od przyszłego roku zmianie ulegnie struktura organizacyjna ośrodka, jest więc 
optymistą, 

4) w sprawie ścieżek rowerowych, wskazał na potrzebę oznakowania zakończenia ścieżki 
na końcu ulicy Odrzańskiej, bądź oznakowania na ul. Reymonta o ścieżce przecinającej 
drogę przekazał, że sprawdzi istniejące oznakowanie. Dodał, że zarządca drogi nie 
zgodził się na ustawienie znaków pionowych na drodze, wskazał, że nie jest to typowa 
śluza dla rowerów, 

5) w sprawie powodu braku zgody na przeprowadzenie ścieżki rowerowej pod mostem na 
ul. Rudzkiej i na ul. Rybnickiej przekazał, że wyjaśni to Naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Urbanistyki. 
•  Pani Mariola Iseńska – Matela Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki 

przekazała, że pierwsza koncepcja wykonana przez projektanta zawierała przejazdy 
pod mostami. Problemy dotyczyły jednak własności gruntów, w jednym przypadku 
nie udało się ustalić właścicieli w drugim zaś właściciele nie wyraził zgody na to 
aby urząd stał się dysponentem tych działek. W związku z tym zjazdów tych nie 
można było zaprojektować na terenie nie należącym do miasta. Drugi problem 
dotyczył samego wykonania tych zjazdów, gdyż teren jest trudny.   

6) w sprawie ustawienia na ścieżkach pojemników z woreczkami na odchody psów 
przekazał, że w przypadku braku zachowania kultury rozważy się ustawienie tam 
zakazu wyprowadzania psów. Dodał, że wiosną na próbę jeden pojemnik będzie można 
ustawić na początku ścieżki,

7) w sprawie zamontowania barierki na ul. Reymonta na wysokości sklepu Biedronka 
przekazał, że przebieganie jest tam zabronione i odbywa się na własną 
odpowiedzialność, barierka prawdopodobnie nie rozwiąże tej sprawy,

8) w sprawie uwzględnienia w regulaminie strefy płatnego parkowania praw osób 
niepełnosprawnych przekazał, że taki regulamin na pewno jest, zastanowi się jak do 
tego regulaminu wpisać prawa osób niepełnosprawnych. Dodał, że większość osób 
niepełnosprawnych jest uprawnionych do bezpłatnego parkowania. 
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9) w sprawie potrzeby kontroli palenisk w domach jednorodzinnych i praw SM w tym 
zakresie przekazał, że SM ma upoważnienia do wejścia do budynków prywatnych. W 
większości przypadków mieszkańcy wpuszczają funkcjonariuszy do domu. Dodał, że w 
przypadku stwierdzenia w okolicy pieca  śladów spalania odpadów SM powinna 
nałożyć mandat. Wskazał, że podobnie jest ze spalaniem liści, które jest obecnie 
zabronione. Zwrócił też uwagę, że na jakość powietrza ma również wpływ to, że 
mieszkańcy spalają w większości opał o niskiej jakości. Dodał, że urząd na bieżąco 
edukuje mieszkańców. 

 
− Odnośnie interpelacji i zapytań radnego Romana Wałacha:

1) w sprawie dopilnowania skonsultowania kwestii przejazdu kolejowego na DK45 
przekazał, że pismo do GDDKiA już wysłano, oczekuje się na odpowiedź co pozwoli 
ustalić dalsze działania,

2) w sprawie protokołów z przeglądów  gwarancyjnych z ul. Henryka Pobożnego 
przekazał, że zostaną one dostarczone radnemu,

3) w sprawie procedury przejęcia suchego doku w Studziennej przez Marszałka przekazał, 
że odpowiedź zostanie udzielona pisemnie, 

4) w sprawie potrzeby przeprowadzenie ścieżki rowerowej pod mostami na ul. Rudzkiej i 
na ul. Rybnickiej przekazał, że zostało to już wcześniej wyjaśnione,

5) w sprawie zniesienia ograniczenia jazdy rowerami w Lesie Obora przekazał, że na 
tablicy głównej niebawem pojawi się opis tras przejazdu przez las.

6) w sprawie płatnych kart bibliotecznych przekazał, że wybrano takie właśnie 
rozwiązanie, środki z tego tytułu są przeznaczane na książki. Dodał, że stosuje to wiele 
bibliotek.

− Odnośnie interpelacji radny Ryszarda Frączka przekazał, że odpowiedzi zostaną udzielone 
na piśmie. 

− Odnośnie interpelacji radnej Krystyny Klimaszewskiej w sprawie wykonania przeglądu 
studzienek wody deszczowej przekazał, że takie przeglądy przez ZWiK są wykonywane 
kilka razy do roku. Odnośnie osadzenia studzienek to przekazał, że jest to już sprawa 
zarządcy drogi.

− Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza w sprawie ulokowania w mieście 
Górnośląskiej  Agencji Promocji Przedsiębiorczości S.A. Dodał, że dobrze gdy promocją 
przedsiębiorczości zajmować się będzie profesjonalna firma, tak też się dzieje w innych 
miastach. Wskazał, że to radni i tak będą decydować na jakich zasadach miasto będzie 
współpracować z agencją.

− Odnośnie interpelacji radnego Andrzeja Lepczyńskiego:
1) w sprawie dokończenia remontu RCK w zakresie reszty elewacji i likwidacji zawilgoceń 

przekazał, że dokumentacja jest gotowa. Niestety ograniczenia programów 
bezkonkursowych nie pozwoliły na złożenie wniosku na całość. Dodał, że zadanie to 
musi  poczekać do roku 2013,

2) w sprawie potrzeby wykonania remontu chodnika na ul. Górnej przekazał, że ulica ta 
zaczęła inaczej funkcjonować, w związku z tym droga ta będzie wymagała przebudowy i 
zmiany kategorii. 

− Odnośnie interpelacji radnego Henryka Mainusza:
1) w sprawie sposobu odśnieżania chodników przekazał, że po ostatniej zimie 

zaobserwowano wiele zniszczonych chodników więc zwróci na to uwagę służbom 
odśnieżającym drogi miejskiej miejskim oraz służbom odpowiedzialnym za drogi 
powiatowe i wojewódzkie,
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2) w sprawie likwidacji dzikich wysypisk przekazał, że miasto nie może nikogo zwolnić z 
opłaty za składowanie. Dodał, że proceder wysypywania śmieci na prywatne posesje 
należy zgłaszać na Policje, która może ścigać te osoby.

Ad 28. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 2025.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

     Tadeusz Wojnar
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